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Sîmbătă au luat sfîrșit lucrările ședinței Consiliului Superior al Agriculturii.
La ședința 

au luat parte 
ghe Maurer, președintele Consiliu
lui de Miniștri, Alexandru Mo- 
ghioroș, vicepreședinte al Consiliu
lui de Miniștri, Mihai Dalea, pre
ședintele Consiliului Superior al 
Agriculturii, membri ai C.C. al 
P.M.R., ai Consiliului de Stat și ai 
guvernului.Vicepreședinții Consiliului Supe- je-ior al Agriculturii au prezentat proiectele planurilor de muncă ale secțiilor.La discuțiile care au avut loc

numeroși membri ai Consiliului au împărtășit din experiența unităților în care lucrează și au făcut propuneri pentru îmbunătățirea proiectelor de plan.A fost adoptat apoi în unanimi- tate planul de muncă al Consiliului Superior al Agriculturii pe anul 1962, care cuprinde măsurile necesare rezolvării cu succes a sarcinilor puse de partid în fața agriculturii, în vederea sporirii producției și consolidării continue a unităților agricole socialiste.In încheierea lucrărilor tovarășul Ion Gheorghe Maurer a rostit o cu- vintare. (Agerpres)
ÎNALTĂ PREȚUIRE
Telegrame adresate C. C. al P.M.R., Consiliului de Stat, 
tovarășului Gheorghe Gheorghiu-Dej, de către unitățile 
agricole socialiste distinse cu „Ordinul Muncii' clasa I

Alte gospodării agricole colective distinse recent de Consiliul de Stat 
al R. P. Romîne cu „Ordinul Muncii" cl. I, au trimis telegrame pe adresa 
Comitetului Central al P.M.R., Consiliului de Stat și tovarășului Gheorghe 
Gheorghiu-Dej, prin care mulfumesc pentru această distincție, care con
stituie o înaltă apreciere a muncii, a realizărilor obfinute sub îndrumarea 
și conducerea organizațiilor de partid și un puternic imbold spre noi 
succese în activitatea lor de viitor.„Mărețul eveniment din viața poporului nostru, încheierea colectivizării agriculturii înainte cu patru ani de termenul stabilit de Congresul al Ill-lea al P.M.R., însuflețește întregul nostru colectiv de muncă — se arată în telegrama trimisă de lucrătorii de la G.A.S. Coțușca, regiunea Suceava. An de an noi am sporit producția. Față de 1959, producția globală a gospodăriei a crescut anul trecut !n valoare de peste 2.500.000 lei. Am obținut în medie 2.855 kg grîu la hectar. In sectorul zootehnic, în care lucrează și Eroul Muncii Socialiste Constantin Adochiței, am obținut de la cele 218 vaci o producție medie de la fiecare vacă de 4.052 litri de lapte la prețul de 0,95 lei litrul.înalta distincție acordată constituie pentru noi o dovadă a prețuirii de care se bucură munca noastră și un puternic îndemn în activitatea de viitor.Ne angajăm ca anul acesta să obținem și să livrăm statului, peste plan, 192 tone grîu, 470 tone porumb boabe, 66.000 litri lapte, 55 tone carne și să depășim beneii- ciul planificat cu 420.000 lei".„Decorarea gospodăriei agricole colective din comuna noastră — se spune în telegrama trimisă de colectiviștiiBrașov — ne dă puteri noi de muncă, ne mobilizează, pentru a obține de pe întreaga suprafață producții tot mai mari.Sîntem hotărîțl să realizăm In a- cest an 3.000 kg grîu și 3.000 kg orz la ha, și 22.000 kg cartofi la hectar, cu 2.000 mal mult decît a fost planificat. Fondul de bază al gospo- ^iăriet noastre va orește în acest la 9 milioane, iar proprietatea obștească va ajunge la 11 milioane lei".Lucrătorii din G.A.S. Coțușca șl colectiviștii din G.A.C. Hălchiu asigură Comitetul Central al partidului, Consiliul de Stat, pe tovarășul Gheorghe Gheorghiu-Dej personal că vor munci cu toate forțele pentru a aplica în producție învățămintele prețioase lzvortte din lucrările sesiunii extraordinare a Marii Adunări Naționale, în scopul creșterii continue a producției vegetale și animale și a întăririi continue economico-organizatorice a unităților în care lucrează.De asemenea, numeroase unități agricole socialiste din regiunea

din Hălchiu, regiunea

Suceava au trimis pe aceleași a- drese telegrame cu prilejul decorării regiunii cu Steaua Republicii Populare Romîne clasa I, mulțumesc pentru înalta ce constituie o apreciere tații oamenilor muncii, a lor obținute sub conducerea partidului, un puternic imbold spre noi succese în munca de viitor.„Raportăm partidului, statului nostru și dumneavoastră personal, iubite tovarășe Gheorghe Gheorghiu-Dej — se spune în telegrama trimisă de muncitorii. Inginerii șl tehnicienii G.A.S. Cătămărești, regiunea Suceava — că lucrările a- gricole de primăvară le-am executat la timp și în condiții agrotehnice înaintate. Am depășit producția de lapte pe primele patru luni ale anului cu 5.000 litri. Ne angajăm să obținem de pe 60 de hectare cîte 5.000 kg. porumb boabe la ha în cultură neirigată, 2.300 kg de grîu și 1.800 kg de floarea-soarelui la hectar. Vom folosi toate cunoștințele și puterea noastră de muncă pentru dezvoltarea și pe viitor a unității în care lucrăm".„De cînd ne-am unit In marea familie a colectiviștilor — se spune în telegrama colectiviștilor din G.A.C. „Cel de al treilea Congres al P.MJL", aparținînd orașului Botoșani — viata noastră s-a schimbat radical. Gospodăria s-a dezvoltat an de an. Azi trăim mai bine, viata ne este mal îndestulată. In prezent acordăm o mare atenție Cultivării legumelor pentru asigurarea orașului nostru cu legume proaspete șl ieftine Insămînțînd 30 Ide hectare cu roșii, ardei, varză etc. Am amenajat 700 m.p. pentru producția de legume în culturi forțate. Totodată, anul acesta ne străduim să obținem cite 2.300 kg de lapte de la fiecare vacă.Ne angajăm în fața partidului să muncim neobosit pentru sporirea producției agricole, pentru consolidarea pe mai departe a gospodăriei noastre".Telegrame asemănătoare au mai trimis colectiviștii din comunele Pâtrăuțl, Stăucenl, Ipotești, Zaha- reștl, Stlncenl, Bosanci, Ibăneștl, Havîrna, Părteștil de jos, Schela, Mltocu Dragomlrnel, Cajvana, Valea Seacă, Zvorlștea, Botoșana, CI- prlan Porumbescu și Berchlșești din regiunea Suceava. (Agerpres)

prin care distincție a activi- realizări-

Soarele învăpăiază ogoarele. In faptul dimineții cam: cane și căruțe nenumărate. pline cu tineri și virst- nid. se îndreaptă spre ogoare. La ceasurile șapte, pe tarlalele pe care floarea-soarelui sau sfecla de zahăr se inșirure in rinduri drepte cit vezi cu ochii, sute de femei și bărbați prășesc de zor.Dar mai întîi o primă remarcă nu lipsită de interes : spre deosebire de alți ani. cînd uneori la această dată se mai găseau și tarlale imburme- nite, acum cu greu poți descoperi — umb’ind cu mașina zed și zed de kilometri — culturi lăsate nerntrețj- nute. Este rodul muncii colective, al creștem nivelului de cunoștințe a- grotehnice si. neîndoielnic, al conștiinței colectiviștilor. Oamenii îșă dau tot mai bine seama că producții bogate se obțin uimii acordind toată atenția îngrijirii exemplare a florii- soarelui. sfeclei de zahăr, porumbului. legumelor. Documentele sesiunii extraordinare a Marii Adunări Naționale din aprilie i-a mobilizat să lupte cu energie sporită pentru obținerea de recolte bogate in anul acesta.

răritul; Ia porumb, pe lingă rărit ei au completat șl golurile.Rezultate bune la lucrările de prăsit an fost obținute și la gospodăria colectivă .8 Martie" din Chimogi.
— Constatări făcute 
în raionul Oltenifa, 

regiunea București -

TREBUIE URMATEîl facem la S.M.T. acesta stațiunea aEXEMPLE CEPrimul popas Budești. Anul contractat să execute prășitul mecanizat pe 7.475 ha — suprafață dublă fată de anul trecut O scurtă convorbire informativă cu directorul S.M.T.- ului, organizatorul de partid și președintele comitetului sindicatului — și iată-ne pe o tarla a gospodăriei colective din Budești. Aci mecanizatorii din brigada a 12-a au muncit cu mare însuflețire. Ei au prășit o dată floarea-soarelui pe 54 ha, iar porumbului, de asemenea, i-au dat prima prașilă pe 423 ha. din care 10 ha pentru siloz, după ce în prealabil executaseră o lucrare cu sapa rotativă. Concomitent, colectiviștii au prășit aceste culturi și pe rînd — la sfecla de zahăr efectuîndu-se

AstfeL cupă ce mecamzatorii din bngada a 16-a de la S.M.T. UI meni, au lucrat cu sapa rotativă pe 750 ha cultivate cu porumb, au trecut și la prășitul mecanic. Totodată colectiviștii au prășit cu atelajele printre rinduri ș: manual, pe rînd, aproape 400 ha.Ne-am oprit și la tarlalele unor gospodării de stat din raion. Munca mecanizatorilor este bine organizată, întrecerea socialistă are ca obiectiv principal executarea la un nivel calitativ superior a lucrărilor de întreținere. La gospodăria de stat din Oltenița, de pildă, mecanizatorii au prășit 165 ha cu floarea-soarelui și aproape 400 ha cu porumb boabe, făcind totodată lucrări de bună calitate. In fruntea Sînt comuniștii : secția Chimogi) secția LTlmeni).
UNDE PREDOMINĂ 

DOAR PREOCUPAREA 
PENTRU CANTITATEPe președintele gospodăriei cole colective „Flamura Roșie1

Șoldanu, tov. Dumitru Mihală, și pe inginera agronom LTama Gulețu, i-am găsit in mijlocul colectiviștilor pe una din tarlalele cultivate cu sfeclă de zahăr. Zeci de oameni prășeau de zor. Dar cum ? In jurul multor plante și chiar între rinduri pă- mintul nu era atins, astfel că in urma celor care lucrau rămineau numeroase buruieni și porțiuni de teren nelucratȘi în această gospodărie s-a muncit cu multă sîrguintă la prășitul culturilor, dar se impune să se acorde mai multă grijă calității lucrului.

Grăbesc lucrărileîn gospodăriile agricole colective din comunele Traianu, Salcia și satul L’da-Paciure din raionul Tr. Măgurele se lucrează în prezent din plin la prășitul porumbului. Numai în 2 zile, în aceste gospodării s-au prășit 495 ha cu porumbPînă zilele trecute, la 15 gospodării colective din raion s-a terminat prima prașilă la floarea-soarelui și la sfecla de zahăr pe o suprafață de 4055 ha.Fruntașe la lucrările de întreținere a culturilor sînt gospodăriile cclactive din comunele Lița. Putinei. Traian, Băduleasa, T. Vladimiresco. Sașie și altele.

întrecerii socialiste Ion P. Luiceanu și Gh. Tichia

Uzinele de pompe și mașini agricole din Capitală. Șeful brigăzii de 
montori Dumitru Boerescu, lucrează împreună cu Gheorghe Stelian 
la verificarea unui nou lot de pompe ce vor fi trimise unităților 

agricole.

Un nou imbold în munca 
inginerilor agronomiLa gospodăria colectivă ..Dobrogeana Gherea* din Curcani, unii colectiviști, ca de pildă, soții Nicolae și Niculina B. Popescu, prășeau sfecla de zahăr cu mare atenție, lăsînd șirurile de plante curate, fără buruieni, fără crustă în jurul lor. Dar altă ca Ion Cuturui, Didina și Maria Stancu — și însuși șeful echipei lor, Ion Buleandră, trăgeau „negru peste verde", lăsînd mari porțiuni de teren neprășite. De asemenea, ei prășeau lăsînd coame, ceea ce mărește mult suprafața de evaporare a apei. Nici in ce privește adîncimea prașilei, lucrurile nu stăteau mai bine. In Ioc să se prăsească la 6—8 cm adîncime, ei executau lucrarea respectivă superficial, la 3—4 cm.Tovarășii din consiliul de conducere al acestei gospodării și îndeosebi tov. ing. Ștefan Budulugă

(Continuare în pag. a 4-a)

Ptnă la începutul lunii aprilie, am lucrat la secția agricolă a raionului Mizil. Răs- punzind chemării de a merge tn producție, am cerut și eu să fiu repartizat să lucrez în- tr-o gospodărie agricolă colectivă. Cererea mi-a fost satisfăcută. De mai bine de o lună și jumătate lucrez în gospodăria agricolă colectivă „Drumul lui Lenin" din comuna Limpeziș, regiunea Ploiești. In acest timp scurt de cînd lucrez In gospodăria colectivă am avut multe satisfacții. Mai tntîi, colectiviștii m-au primit cu multă dragoste în mijlocul lor. Ei au văzut în sosirea mea la gospodărie un ajutor prețios în muncă, ceea ce m-a bucurat foarte mult. De altfel, acest lucru l-am văzut mai ales tn zilele următoa re, la campania însă- mînțărilor, cînd colectiviștii au pus în practică cu mult interes îndrumările pe care eu le-am dat la însămîn- țatul porumbului. Numai cuvinte bune pot spune și despre grija pe care a manifestat-o gospodăria pentru mi"

am luat cu multă interes. Ea întărească

ne privind asigurarea condițiilor de trai.O nouă satisfacție In ceea ce privește grija față de inginerii a- gronomi și zootehni- cieni care au plecat să lucreze în gospodăriile colective o dă Hotă- rîrea C. C. al P.M.R. și a Consiliului de Miniștri cu privire Ia redistribuirea cadrelor de specialiști în agricultură. Despre această hotărîre cunoștință bucurie și vine să neșl mai mult încrederea în grija deosebită ce o poartă partidul și guvernul pentru inginerii agronomi eleni care lucrează în producție.am reținut din hotărîre și prevederile care se referă la salarizarea noastră, Ia indemnizații, la concedii plătite, premii, burse pentru copiii noștri, la locuințe etc., care sînt dovezi în plus despre grija ce ne-o poartă partidul și guvernul. Hotărîrea este pentru noi, specialiștii care lucrăm în gospodăriile agricole colective, un nou imbold în muncă.In activitatea mea de

și zootehni-
Cu interes

viitor ca inginer agronom voi căuta ca prin munca de zi cu zi să răspund cum se cuvine acestei griji. Voi depune astfel toate e- forturile șl cunoștințele mele de inginer agronom pentru obținerea de recolte bogate la hectar, pentru dezvoltarea continuă a sectorului zootehnic, care, să facă viața colectiviștilor tot mai îmbelșugată.Zilele acestea, tn gospodăria noastră s-a terminat praștia aproape cultivate zahăr și lui. Acum tim să începem prima prașilă la porumb pe aproape 350 de ha. De o suprafață mare teren ne-am propus 5.000 la

de executat tntîi pe cele 130 de ha cu sfeclă de floarea-soarei ne pregă-
pe de să obținem cîte kg. porumb boabeha. în cultură neirigată. Ii voi îndruma cu dragoste pe colectiviști pentru a realiza și acest angajament.
AUREL DUMITRESCU inginer agronom la gospodăria colectivă „Drumul lui Lenin“ din comuna Limpezi?, regiunea Ploiești

LINCA NAIDIN 
corespondent

ș Semănată la vreme, sfecla de »a- 
?hăr se dezvoltă bine pe ogoarele 
? gospodăriei colective din Clrir- 
f nogi, regiunea București. în cli- 
| șeu : aspect de Ia prășitul acestei | 
' cmturi.

tantă suprafață de grădină și 150 ha 
eu floarea-soarelui.

La lucrările de întreținere a cultu
rilor s-au evidențiat colectiviștii din 
brigada a 4-a condusă de brigadierul 
Cortică Popa și șefii de echini Lazăr 
Nkobe și Popescu Virgil.

C. BERESCU corespondent

Pentru producții mori de legume în tot timpul anului

Agrotehnica cuIturilor de roșii timpurii

ițonîngrășarea culturilor de roșii timpurii pe faze de vegetație se face de 2 ori cu îngrășăminte chimice și de 2 ori cu îngrășăminte organice.Prima îngrășare cu îngrășăminte chimice se face cînd încep să lege primele fructe; se dau la hectar 200 kg azotat de amoniu, 100 kg șuper- fosfat și 50 kg sare potasică. A doua administrare a îngrășămintelor chimice se face înaintea cîrnitului, cînd se dau la hectar 100 kg azotat de amoniu, 200 kg superfosfat și 50 kg sare potasică.îngrășămintele chimice se dau prin împrăștiere, în mod uniform printre rîndurile de plante, după ce s-a irigat, iar după administrarea Tor pentru a le încorpora, se prășește solul imediat.îngrășarea cu bălegar se face de fiecare dată, la o săptămină după ce s-au dat îngrășămintele chimice. Ea se realizează în, felul următor: la capătul fiecărui rînd. lingă canalul de irigație, se sapă o groapă în care se pun 2—3 furci de bălegar proaspăt bine îmbibat cu must de grajd. Cînd se face irigatul culturii, apa de irigație trecînd peste bălegarul pus în gropi, dizolvă substanțele nutritive și le transportă la rădăcina plantelor, hrănindu-le.La un hectar de roșii timpurii sînt necesare 4—6 tone de bălegar proaspăt pentru o îngrășare.în tot timpul perioadei de vegetație se fac prașile de cîte ori este nevoie, pentru ca solul să fie permanență afinat.Prășitul între rinduri se face prășitoarea trasă de cal. Pentruceasta, coarnele prășitorii se curbează către interior și se duc la 40 cm unul de altul, pentru a nu lovi plantele, iar la hamul calului se pune o cruce de numai 40 cm.

în acest an, multe gospodării a- gricole colective și-au planificat să cultive suprafețe însemnate cu roșii timpurii. Gospodăriile mai vechi, care au realizat venituri însemnate în anii precedenți, au extins această cultură pe suprafețe mari. Chiar și gospodăriile colective mai noi, învă- țînd din experiența gospodăriilor fruntașe, au început să se ocupe de cultura roșiilor timpurii.Anul acesta, datorită timpului nefavorabil din primăvară, plantarea roșiilor timpurii în cîmp a început mai tîrziu ca de obicei. E necesar deci să fie făcute toate eforturile și să se aplice o agrotehnică cît mai rațională, pentru a se putea recupera întîrzierea.Pentru a se obține producții timpurii, culturile de roșii trebuie să portante lucrări duce la întîrzierea fie susținute pe araci. Dacă aracii nu au fost puși înainte de plantare, ei se pot pune și acum. Gospodăriile care nu au araci pentru susținerea plantelor pot folosi în acest scop șpalierul cu o sîrmă, care se montează mai ușor, mai repede și cu cheltuieli mai mici. Pentru instalarea șpalierului se pun pe rîndurile de plante, din 5 în 5 m, tutori scurți de 70—80 cm. Acești tutori se bat în pămînt 30 cm și rămîn afară 40—50 cm, înălțime la care se instalează sîrmă. La capete, sîrmă se ancorează cu cîte o contra-fisă, pentru a rămîne întinsă bine.în cazul cînd gospodăriile nu dispun nici de araci, nici de sîrmă pentru șpalier, susținerea plantelor se poate face cu bețe de floarea-soarelui sau chiar cu trestie mai groasă, care, pentru a nu se rupe, se leagă cîte 2—3 fire la un loc.După plantare, cultura nu se irigă timp de o săptămină, pentru ca plantele să se înrădăcineze mai adine în sol. Aceasta însă cu condiția ca plan- tele să fie udate bine la cuib înJ31 timpul plantării.
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EMERIC SZABOIOAN DELCEANICOLAE ANDREI directorul stațiunii de mașini șl tractoare Cîrcea, regiunea Oltenia directorul gospodăriei agricole de stat Valea lui Mihai, regiunea Crișanapreședintele gospodăriei agricole 
colective din comuna „Gheorghe Lazăr", regiunea București

La o plantele sau tei. _ strîns, pentru a nu se strangula tulpina plantei, mai tîrziu, cînd se îngroașă.La culturile la care se pune șpa- lier, primul legat se face cînd plantele crescînd au ajuns la sîr- mă. Ulterior, tulpina se leagă culcată pe sîrmă. După aceea, pe măsură ce plantele cresc, se face copilitul lor, îndepărtînd toți lăstarii care apar de la subțioara frunzelor de pe tulpina principală.Din experiențele făcute la stațiunile experimentale legumicole ale Institutului de Cercetări Horti-Viti- cole s-a constatat că neîndepărtarea copililor sau întîrzierea acestei im-

săptămină după plantare, se leagă de araci cu rafie Legătura nu se face prea

coacerii fructelor cu pînă la 7—10 zile, ceea ce scade foarte mult producția timpurie.Cînd plantele au format 4 inflorescențe, se lasă deasupra inflorescenței a 4-a încă 2 frunze, după care fiecare plantă se cîrnește. Prin operația cîrnitului se rupe vîrful plantei și nu se lasă să crească mai mult. In felul acesta, planta este silita să folosească toată hrana asimilată pentru creșterea și coacerea fructelor din cele 4 inflorescențe, întîrzierea cîrnitului sau neexecuta- rea acestei lucrări duce, de asemenea, la întîrzierea și scăderea producției timpurii.Imediat după plantare, după ce plantele s-au prins și au început să vegeteze activ, se fac stropiri contra bolilor criptogamice.Stropirile se fac cu zeamă bor- deleză 1 la sută sau cu carbadin 0,3 la sută. Important este ca stropirile să se facă preventiv, înainte de a-i pariția bolilor și să se repete după fiecare ploaie, pentru a nu se de< clanșa atacul bolilor^

încua-
Ing. OREST NASTASECandidat în Științe Agricole

I.C.H.V,



ÎNVĂȚĂTURILE culese In școală dau roade
Acum, cînd a trecut de mijlocul 

lunii mai, muncile In clmp — care 
au fot t atlt de presante în primă
vara anului acesta — s-au mai Împu
ținat, astfel Incit colectiviștii pot să 
treacă și la alte acțiuni menite a 
duce la întărirea economico-organiza- 
torică a gospodăriei lor. In aceste 
acțiuni, președintele gospodăriei co
lective din Leordeni, regiunea Argeș, 
tpv. Ion Popescu, se dovedește foar
te priceput și plin de entuziasm.— Mi-au folosit mult cursurile 
școlii pe care am urmat-o timp de 
cinci luni In comuna Geamăna, îmiPoșta redacțieiPe masa noastră s-au strlns din 
nou o seamă de încercări, în versuri 
și proză, care ne-au fost trimise de 
diverși cititori pentru a obține o 
apreciere și, bineînțeles, cu dorința 
de a fi publicate.

Și de astă dată avem, în marea 
majoritate a cazurilor, încercări 
poetice. Dar să începem răspunsurile.Ing. NICOLAE SAMUEL, G.A.S. FAsan-Aga, regiunea București.Prima strofă din poezia „Agronomul", izbutită, ne-a dat speranțe, care pînă la urmă s-au dovedit a fi neîntemeiate. Ce v-a îndemnat să schimbați după o strofă, versificația, modalitatea poetică ? Datorită acestei inconsecvențe, restul poeziei rămîne o proză de slabă calitate, care colecționează cuvinte pompoase, dar fără a trezi cea mai mică emoție sau convingere.Am fi bucuroși să avem în viitor dovada că v-ați îmbogățit experiența și în domeniul poeziei.

GHEORGHE tabil lă Trustul nat.Am primit voastră poetică dijmași". Lipsa aglomerarea ; demascatoare, ș.a. Neavînd o idee unitară, scrisă fără preocupare pentru expresie și versificație, încercarea este, din păcate, neizbutită.• Am cita numai un grup de versuri pentru a atrage atenția asupra ideilor confuz exprimate. Timpul trece ca năluca, / Apogeul e-un ba- făj, / Zbirii câd, nu-1 leagă munca,/ Au pierdut al lor tiraj /., Mai trimiteți.V. TUREA, comuna Coțușca, regiunea Suceava.Ne bucurăm că avem în persoana dv. un corespondent destul de activ htît în probleme curente, cit și în poezie. Asupra poeziei intitulate „Azi geana purpurie deschide albaștrii zori“, am mai avut prilejul să discutăm în cadrul acestei rubrici. Nu vedem însă modificări corespunzătoare în noua variantă.Nici „llora întregului popor” nu constituie o realizare, o lucrare închegată. O «bârnă de versuri le-ati- împrumutat din „Hora unirii*. Exemple : „Măi Gheorgh.ță, măi vecine, / Vină să te prinzi cu mine . ■ sau „Să rotim hora frățească^ Pe cimpia strămoșească" sau ..Tu-mi ești frate, eu ți-s frate ' O viață în piept ne bate" / etc., etc.Regretăm că nici de aceas’ă dată nu putem consemna un cit de mic progres. încercați să aprofundați ceea ce simțiți, căutați să citiți cit mai multă poezie clasică și contemporană. Vă va ajuta.ION CRĂCIUN, tehnician miner, raionul Buzău.Poezia dumneavoastră „Cîntec de viață nouă" poartă într-adevăr pecetea bucuriei pe care ați trăit-o in această primăvară cu adevărat biruitoare. Din păcate. în afară de sinceritatea emoției și a versificației corecte, poezia nu are suma de calități, care ar face-o publicabilă. Poate pe viitor vă vom satisface dorința de a fi citit, prin intermediul ziarului nostru, de colectiviști din satul dumneavoastră.Posibilitățile pe care păreți a le avea în această direcție, merită și pe mai departe continuitate, dar cu I multă auto-exigențâ.VERONEL PORUMBOIU, tehnician agronom, comuna Balta Doamnei, regiunea Ploiești.După părerea noastră, poeziile pe care ni le-ați trimis, sînt cît se poate de promițătoare. înzestrarea _ dv. pentru poezie ni se pare certă și credem că ar trebui să perseverați pă lingă revistele noastre literare.Din poezia „Viitor" am reținut valoarea incontestabilă a primei părți, izbutită prin simplitatea și emoția ei concentrată. De aceea o și cităm : Va veni o zi cînd stelele Vor fi atît de aproape / Incit ne vor șopti precum iubitele : / „Veniți alături de noi!“ / Va veni o vreme / Cînd toate steagurile lumii Vor fi roșii. / Și toate lozincile lumii / Vor fi concentrate într-una : / „Trăiască Comuna !“Am mai observat însă că uneori nu reușiți să realizați integral, la aceeași valoare, cu aceeași calitate emoțională, poezia, unele părți fiind mai diluate, prozaice.

RiȚA, revizor con- regional Gostat Baîncercarea dumnea- intitulată „Țăranii esențială ni se pare prea multor intenții, emoționale, satirice

«pune președintele. Aef, ca țî mine, au 
avut de altfel, multe de Învățat, nu
meroși președinți de gospodării co
lective din regiunea noastră, Argeș. 
La cursul de organizare G.A.C., de 
pildă, ni s-a arătat că munca poate 
fi mai bine organizată In brigăzi 
mari, puternice, decît în brigăzi mici, 
dispersate. Ori, pînă acum in gos
podăria noastră sînt nu mal puțin ca 
opt brigăzi. Am analizat aseară, In 
cadrul unei ședințe lărgite de consi
liu, această situație și după ce le-am 
explicat brigadierilor și celorlalți to
varăși avantajele muncii în brigăzi 
mari, bine consolidate, am ajuns cu 
toții la concluzia că e necesar să 
ne organizăm munca numai In cadrul 
a trei brigăzi. In felul acesta, facem 
și o economie de cinci posturi de 
brigadieri, care vor putea lucra in 
alte sectoare unde se simte nevoie.

11 întreb pe tovarășul Popescu, 
dacă a aplicat și în muncile din pri
măvara acestui an unele cunoștințe 
obținute la școală.

— In mare măsură, îmi răspunde 
președintele gospodăriei, lată numai 
cîteva exemple...

Aflu că In afară de culturile pre
văzute prin planul de producție, în 
primăvara acestui an colectiviștii au 
hotărît să amenajeze și o grădină de 
legume pe zece ha. La lecțiile predate 
la școală, li s-a arătat cursanților cu 
exemple concrete că dezvoltînd sec
torul legumicol, gospodăriile agrico
le colective pot realiza venituri toar
te mari. Stînd de vorbă despre aceas
tă problemă cu tovarăși! din orga
nizația de partid a gospodăriei, aceș
tia l-au îndemnat pe președintele 
gospodăriei din Leordeni sd întoc
mească un plan în care să arate — 
pe baza celor invă/ate — cum se 
poate organiza într-un timp scurt o 
grădină de legume, cum trebuie fă
cute lucrările de irigație, ce venituri 
se pot obține din acest sector.

— Mi-am revăzut notițele de la curs, 
am studiat cu atenție terenurile — 
ajutat de inginerul agronom al gos
podăriei. tov. Emilia Cihosehl — și 
le-am arătat în adunare generală co
lectiviștilor noștri că putem obține în 
acest an cel puțin cite 25.000 lei de 
pe fiecare hectar cultivat cu legume.

Colectiviștii, bineînțeles, s-au arătat 
bucuroși. In scurtă vreme »-au pro
curat răsaduri de roșii, varză timpu
rie, ardei, s-au amenajat zece ha 
de teren în lunca Argeșului, proco- 
rîndu-se totodată o pompă necesară 
irigării terenului. Peste puțin timp, 
lucrările de plantare au ți început 
gospodăria încheind totodată eon- 
tracte de livrare.

Tot hr îndrumarea organizației de 
partid, președintele gospodăriei a *■

rătat, pe bata celor învățate la școa
lă, că gospodăria poate realiza mari 
economii dacă Ia construcțiile plani- 
iicate pentru acest an (trei grajduri, o 
pulerniță și altele) se vor iolosi re
surse locale. Ca urmare, în gospodă
rie a lost organizată o echipă care a 
trecut la fabricarea a 150.000 de că
rămizi i s-a început a se aduce pie
triș de la pîrlul Budișteanca și de pe 
malul Argeșului; s-au adus și lemne 
din parchetul ocolului silvic și s-au 
procurat un dinam și un ferăstrău 
mecanic spre a se tăia scîndurile 
chiar în gospodărie.

Tovarășul Popescu Îmi arată, cu 
vădită mlndrie, caietele de la școală. 
Le răsfoiesc și văd că unul este plin cu notițe luate la lecțiile predate 
despre plantațiile de vii șl pomi.

— Și cu privire la acest sector pot 
spune că am avut multe de învățat, 
mărturisește președintele. îndeosebi 
In ce privește terasarea dealurilor.

In primăvara acestui an, colectiviș
tii din Leordeni au defrișat cioatele 
de pe un deal și au desfundat te
renul pe cinci ha, apoi au plantat aci 
vită de vie. In acest fel, via gospo
dăriei s-a mărit la 46 de ha.

Dar iată și o altă realizare obținută 
în primăvara aceasta, la inițiativa 
comuniștilor din gospodărie. Pînă în 
acest an, în livada gospodăriei ce 
ocupă 92 de ha, nil se cultivau printre 
pomi plante furajere. Fosta conduce
re a gospodăriei a greșit grav, chiar 
nepreocuplndu-se anul trecut de asi
gurarea bazei furațere. De aceea, în 
scopul asigurării furajelor necesare 
ți în livadă «-au însămîntat printre 
rîndurile de pomi porumb pentru 
masă verde, ovăz, trifoi, lucernă, ma
zăre furajeră și mazăre pentru boabe.

în scopul continuei îmbunătățiri o 
muncii în gospodărie se vor da avan
suri lunare în bani în contul zilelor- 
muncă efectuate de către colectiviști, 
se va aplica retribuția suplimentară 
pentru depășirea planului de produc
ție, se va trece la îmbunătățirea sis
tematică a pășunilor, va ii extinsă 
ferma de păsări.

— îndrumările pe care tovarășul 
Gheorghe Gheorghiu-Dej ni Ie-a dat 
ia sesiunea extraordinară a Marii A- 
du nări Naționale din luna aprilie o 
acestui an — mi-a «pus președintele 
gospodărit! — constituie acum, pen
tru noi. colectiviștii din Leordeni, un 
nesecat Izvor de puteri pentru o 
saunei neobosit, în vederea Înfloririi 
gospodăriei noastre. Ele ne călăuzesc ca în scurtă vreme, să dezvoltăm 
armonios toate sectoarele gospodă
riei. Incit să obținem din fiecare un 
belșug de produse agricole.

AL. RAI CU

Vrednici crescători
de animaleii cheamă Gheorghe 

Ciolpan. Are 25 de ani 
șl lucrează la gospodă
ria agricolă tte stat 
Zănes'l, r eg: unea Ba
cău. Cu patru ani și 
ceva în urmă, tinărul 
Ghcorgh? Ciolpan o 
absolvit o școală pro~ 
lesionali de «ootehnte. 
In tot acest timp, 
Gheorghe Ciolpan a 
lucrat ca crescător de 
animale la gospodăria 
amintită. La început, 
cînd a lost repartizat 
la gospodărie, crescă
torului de animale 
Ciolpan 1 «-a încredințai un Joi de vaci. Nu 
după multă vreme de 
la sosirea lui în gos
podărie, Ciolpan a ob
ținut rezultate frumoa
se la îngrijirea și hră
nirea vacilor, ceea ce 
a făcut ca jună de lună 
animalele pe care el le 
îngrijea să lie tot mai arătoase, iar producția 
cte lapte să crească de 
la o zi la alta. Roadele 
învățăturii, ale hărni
ciei și priceperii lui în muncă au început să dea roade. Apreciin- du-i munca depusă, 
conducerea gospodăriei 
l-a îndrumat «ă se în
cadreze Ia crescătoria 
de viței de 0—6 luni. 
Răcind parte dintr-un 
colectiv harnic și dornic 
de a-și ridica gradul 
de calificare, Gheorghe 
Ciolpan a pornit la 
treabă în noua sa muncă. împreună cu tova
rășii săi, el și-a propus 
ca în decurs de numai un an să atingă toți 
cei trei indici care con
stituiau sarcina princi
pală în creșterea viței-

. .
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devenit un prieten «propUt pentru mulți dintre 
comunei ManaiU, regiunea Bucare»ti. Zilnic,

Cartea a devenit un prieten apropiat penvg mtup auttre locuitorii comunei Matiasla, regiunea București. Zilnic, bibliotecara Marlnela Avrigeanu distribuie cititorilor zeci de cărți de literatură, știință sau broșuri de specialitate agricolă,

Casa noul a colectivistului Niculae I. Strejl. din comuna Starchiojd, 
regiunea Ploiești.

Ce să citim
S. ANDREI și col.: „REPARAREA 

TRACTOARELOR", vol. IILucrarea descrie procesul tehnologic de reparare a sistemelor de alimentare, ungere și răcire ale motoarelor de tractoare agricole și rutiere, precum și repararea echipamentului electric. De asemenea se prezintă procesul tehnologic de reparare a asamblelor transmisiei (ambreiaj, cutie de viteze, diferențial, puntea din spate) șl a mecanismelor de rulare ale tractoarelor pe roți și pe șenile.Se adresează personalului tehnico- ingineresc care se ocupă cu probleme de reparații din S.M.T., G.A.S. și uzine de reparații.

nicii păstrării sfeclei de zahăr in silozuri.Publicarea rezultatelor muncii de cercetare a specialiștilor din acest domeniu, mai ales în urma schimbului de experiență dintre cercetătorii romînl și cei străini, aduce un sprijin însemnat sectorului de producție, cultivatorilor, tehnicienilor de la fabrioile de zahăr și bazele de recepție, in îndeplinirea sarcinilor trasate de Directivele celui de-al III-lea Congres al P.M.R.Lucrarea este rezumată în limbile rusă și germană.

SFATUL SPECIALISTULUI

Să pregătim cu grijă sistemul de irigare 
in grădinile de legumeînainte de Începerea irigării legumelor este necesar să se facă o revizuire a tuturor părților componente ale sistemului de irigație i rețea de canale, prize, construcții hidrotehnice etc.La rețeaua de canale trebuie curățate canalele de aluviuni ori de vegetație. De asemenea, se vor completa și reprofila terasamentele canalelor și se va nivela terenul. Curățirea de aluviuni a canalelor se face manual. Este important să se țină seama ca în timpul efectuării acestei operații să nu se ia un strat de pămînt mai gros decît acela care reprezintă aluviunile depuse ; în caz contrariu putem crea deficiențe în dirijarea apei pe canale, datorită deformării secțiunii față de forma inițială.Curățirea canalelor de vegetație este o măsură de asemenea obligatorie. îmburuienarea duce la reducerea capacității de transport a canalului de 2—4 ori, la mărirea pierderilor de apă, prin infiltrație, datorită golurilor ce se formează prin putrezirea rădăcinilor și la accentuarea proceselor de colmatare.Canalele de irigație îmburuienate prezintă un focar permanent de infecție pentru culturi. Curățirea lor se face în perioada de vegetație prin cosire de 2—3 ori sau prin folosirea ierbicidelor.Deoarece în timpul verii rețeaua de irigație este supusă degradărilor provocate de diferite cauze, este necesar să se ia măsurile corespunzătoare în vederea înlăturării defecțiunilor. Nu rare sînt cazurile cînd chiar oamenii contribuie la provocarea unor grave deteriorări, cum ar fi distrugerea taluzului canalului în vederea creării unui obstacol pentru dirijarea apei, sau alte acțiuni asemănătoare. Frecvente sînt de a-

semenea, deficiențele create de a- genții animali, cum ar fi cirtițele și șobolanii. Găurile făcute de acești? > provoacă pierderi mari de apad și uneori chiar ruperea terasamenK tulul canalelor. Aceste găuri trt*’ buie depistate și astupate cu multă atenție. Completările de terasa- mente se realizează prin aducerea pămîntului și așezarea iul în straturi de 15—20 cm., care se udă și se presează separat. înainte de suprapunerea pămîntului adus, terasa- mentul din canalul existent se mobilizează pe o adîncime de 5—10 cm pentru a se putea realiza o priză bună între pămîntul vechi și cel nou.O altă lucrare necesară este și nivelarea terenului și o dată cu ă- ceasta amenajarea rețelei provizorii. Amenajarea rețelei provizorii constă din deschiderea secțiunii la canalele provizorii și amenajarea rigolelor de udare și a brazdelor. Canalele provizorii se construiesc cu taluz dulce: 1/3—1/4, astfel îneîtpoate fi ușor depășit de tractor. m în ceea ce privește construcțiilew hidrotehnice, la acestea se face o revizuire generală, dîndu-se atenție în special fisurilor provocate in beton datorită acțiunii apei și înghețului. Acestea trebuie astupate cu material corespunzător. Este posibil ca temperatura scăzută din cursul a- cestei ierni, precum și variațiile de temperatură, să fi provocat pagube mai multe ca de obicei. De asemenea, se revizuiesc obloanele stăvi- Iarelor și ale vanetelor, procedîn- du-se la înlocuirea lor, acolo unde lemnul a putrezit. Conductele exterioare se revizuiesc și se impregnează sau se vopsesc pentru a se evita ruginirea.
Ing. NICOLAE GRUMEZAI.C.H.V.

iotreducerea sacrifi
cării forțate Ia vițeii 
noi născuti sub cifra 
admisă. îndeplinirea si 
depășirea sporului de 
creștere planificat, pre
cum și reducerea pre
țului de cost la nivelul 
prevăzut în plan. 
Sub îndrumarea in
ginerului zootehnician 
Constantin Crețu, și cu 
ajutorul altor tehni- 
c terii din gosoodărie, e- 
chipa lui Ciolpan a 
construit boxe indivi
duale cu pardoseală 
din grătar suspendat, 
a Izolat grajdul pen
tru vi(el de taurinele 
adulte pentru a înlătu
ra posibilitățile de in
fectare și a trecut la 
asigurarea bazei iura- 
jere și a Inventarului 
necesar. Cit privește 
iurajarea vifeilor. Ciol
pan șl tovarășii săi de 
muncă s-au convins că 
rezultatele cele mai 
bune se obțin prin fo
losirea de fînurf de tri
foi numai pe tin sfert 
înflorit și prin adminis
trarea combinată a lap
telui integral cu cel 
smlntlnit. De aseme
nea. a administrării 
concentratelor măcina
te fin încă din primele 
luni, a făinurilor de o- 
văz, porumb, mazăre, 
țările de griu, și șro- 
turi în a căror compo
ziție se introduc biosti- 
mulatori de tipul BCA 
ori Vitauran 40. Apoi în grajdul iul, Ciolpan 
și-a făcut un program 
de muncă a cărui înde
plinire e literă de lege, 
îngrijitorii au la înde- mînă medicamentele de 
urgență, își tratează 
fiecare, personal, vițeii 
în caz de îmbolnăvire.— Noi, cu totii, lor- 
măm un colectiv unit. 
Succesele fiecăruia din
tre noi slnt succese ale 
celorlalți. Și eu, și Vo

JTl

sile Fotea. «1 Jenică 
Lungit. cu toții avem 
un singur țel: acela de 
a obține zi de zi re
zultate tot mai bune în muncă, lată, aici la 
trupul Neacșa, lucrăm 
8 oameni. Sintem în- 
tr-un loc destul de în
depărtat de sediul gos
podăriei, și totuși nu 
ne simțim izolați. Ne-am repartizat în așa fel sarcinile, îneît să a- 
vem posibilitatea ca 
zilnic unul dintre noi, 
prin rotație, să aibă zi 
de odihnă. Poate mer
ge în oraș la un film, 
la bibliotecă de unde 
aduce cărți, ziare și 
alte noutăți pentru noi 
toți, ne-a spus tovară
șul Ciolpan.

Nu se poate să-i cu
noști pe tovarășii de 
muncă al Iui Ciolpan 
de la trupul Neacșa al 
gospodăriei de stat ZS- 
nești și să nu ți-1 faci 
prieteni. Hărnicia, dra
gostea pentru meseria 
aleasă, setea lor nepo
tolită de a-și Îmbogăți 
tot mal mult cunoștin
țele, de a realiza azi 
ce-ar putea face mline, 
colectivul lor unit, slnt 
tot atîtea motives de a-i 
admira, de a-1 Îndrăgi. 
Gheorghe Ciolpan și 
tovarășii lui de muncă 
«Ini Iruntașii gospodă
riei la creșterea, îngră- 
șarea șl hrănirea viței
lor. E deajuns să amin
tim că sporul de creș
tere în greutate la vi
țeii de 0—6 luni este 
zilnic de 800 de grame, 
pe cap de animal. 
Dar Ciolpan cu tovară
șii lui 
aici. El
sporul 
tate al
pășească granița celor 
800 de grame.

nu se opresc slnt hotărlfi ca 
zilnic In greu- 
vifeilor «fi de-

M. DUMITRACHEcorespondent

sin Jicale
V«țti din G. A. $■ Coraniebeș 

A
In grupeleConducerea gospodăriei de stat Caransebeș se 

preocupi intens de popularizarea documentelor sesiunii extraordinare a Marii Adunări Naționale. In cadrul grupelor sindicale s-a tăcut o largă popularizare tn fața a peste 300 de muncitori, fiind reliefate cu aceste ocazii mal ales sarcinile 
care revin gospodăriei. Recent In îața lucrătorilor gospodăriei, tovarășul inginer Mihai Serafim care • participat la sesiune, a vorbit despre sarcinile care stau tn fața muncitorilor din gospo
dărie.

tt. PtRVU 
«respondent

„CARNETUL PREȘEDINTELUI 
GA.C.'Luerarea cuprinde o serie de date privind toate sectoarele din agricultură (roltura mare, legumicultură, pomicultură, viticultură, zootehnie etc.), date extrem de utile în munca zilnică a președinților de G.A.C.Lucrarea se adresează tuturor ea- dretor de conducere din GAC.

^PROBLEME ACTUALE 
ALE CUTTURII 

SFECLEI DE ZAHAR” 
Editura Academiei R.P.R. 
216 pagini — 8,40 leiVolumul „Probleme actuale ale culturii sfeclei de zahăr” înmănunchează materialele Consfătuirii internaționale privind cercetarea științifică a culturii sfeclei de zahăr, consfătuire ținută la București intre 17—21 octombrie 1960.Comunicările științifice preaentate la Consfătuire, atit de cercetătorii romini cit și de cel străini, aduc in discuție probleme importante in domeniul agrotehnicii sfeclei de xahăr, al ameliorării — în special se insistă asupra creării de soiuri valoroase de sfeclă prin metode moderna (pcliploidie) — in domeniul protecției plantelor, cit și in domeniul atit de însemnat al organizării și teh-

LA REPETIȚIE

Tinerii pe care-1 vedeți în fotografie, deseori pot fi găsiți Împreună. Ei sînt membri ai brigăzii artistice din comuna Podo- leni, regiunea Bacău. Fotoreporterul nostru i-a surprins în timp ce făceau repetiție la piesa „Neamurile" pe care o au în pregătire pentru un nou spectacol.

In condiții asemănătoare—rezultate economice diferite
3Din activitatea G. A» S. Aiud și Poiana, regiunea ClujDocumentele sesiunii extraordinare a Marii Adunări Naționale au scos în evidență și sarcinile ce revin gospodăriilor agricole de stat în. acțiunea de aprovizionare a gospodăriilor agricole colective cu semințe de soi, material săditor, animale de rasă, precum și contribuția pe care ele trebuie să o aducă la formarea fondului central al statului cu produse agro-alimentare, la un preț de cost cît mai scăzut.Un rol deosebit de însemnat în sporirea producției agricole și animaliere în gospodăriile agricole de stat îl au descoperirea și punerea in valoare a tuturor rezervelor de creștere a producției și productivității muncii, de reducere a cheltuielilor pe unitatea de produs.Și în G.A.S.-urile din regiunea Cluj există astfel de resurse încă nevalorificate. Dovadă este faptul că unele G.A.S.-uri din regiune obțin, în condiții asemănătoare, rezultate economice mult diferite. Să

luăm de pildă, gospodăriile agricole de stat Aiud șl Poiana (actualmente Cîmpia Turtii), din raioane învecinate, care își desfășoară activitatea de producție în condiții asemănătoare de climă, sol etc. și să analizăm activitatea în sectorul producției vegetale desfășurată de acestea în anii trecuți.Ambele gospodării au cultivat an de an suprafețe tot mai mari cu grîu și porumb. Fiind dotate cu tot mai multe tractoare și mașini agricole moderne, ambele gospodării au avut posibilitatea să execute mecanizat arăturile, însămînțările, prăși- tul și recoltatul păioaselor în timpul optim. G.A.S. Aiud însă a reușit, printr-o mai bună organizare a procesului de producție și prin aplicarea riguroasă a regulilor agrotehnice, să obțină producții superioare față de anii precedenți, pe cînd la gospodăria de stat din Poiana producțiile medii la ha s-au menținut scăzute, așa cum se vede din tabelul de mai jos:
SPECIFICAȚIE

' “ 6 5

1959
AIUO

1961
6ASP
1959

01A NA
1961

GRÎU DE TOAMNA 
SUPflAFATt 250 423. 610
PRODUCUA MfOll kț/M 1 96? 2100 2 314 1606
CHflîUKU PP HA lei 1313 1864 1300 1618
PRtl 0[ COSI lei / kț 0,6? 0,88 0,44 1,01
PORUMB BOABE 
5UPRAFAÎA h» 245 338 490 50?
PRODUCȚIA MIOIC kg/ha 2733 2 660 2283 1392
CHPITUIIU PI HA. lei 1200 1778 1442 1828
PRII 0[ COST iei/kg 0,80 0,65 0,13 1,30

G.A.S. Aiud a realizat deci în anii 1959 și 1961, producții medii aproape egale, pe cînd G.A.S. Poiana în 1961 a obținut producții mai mici decît în 1959.Deși condițiile naturale pentru cultura cerealelor au fost în anul trecut nefavorabile (secetă puternică în timpul verii), totuși G.A.S. Aiud realizează o producție medie de 2.100 kg grîu și 2.660 kg porumb boabe la ha, față de G.A.S. Poiana, care obține numai 1.608 kg grîu și 1.392 kg porumb boabe la ha. In același timp, la G.A.S. Poiana cheltuielile pe ha au crescut cu 24 la sută la grîu și cu 26 la sută la porumb, fapt care a dus și la realizarea unui preț de cost ridicat. Altfel se prezintă însă situația la G.A.S. Aiud. Aici cheltuielile pe ha cresc proporțional cu realizarea producției, prețul de cost fiind mult mai redus.Obținerea unor producții medii ridicate la ha și reducerea prețului de cost la G.A.S. Aiud au fost determinate de o mai bună organizare a muncii, de mecanizarea lucrărilor într-o proporție sporită și de creșterea productivității muncii. In 1959 ponderea lucrărilor efectuate cu tracțiune animală față de tracțiunea mecanică reprezintă 13 la sută, iar în 1961 doar 6 la sută. în același timp, Cheltuielile efectuate cu mijloace mecanice reprezentau 0,15 lei per kg de porumb în anul 1959, și 0,07 lei în 1961, realizîndu-se un preț de cost per kg de porumb de 0,65 lei, adică mai mic decît cel obținut în 1959.

în același timp, G.A.S. Poiana a obținut în anul trecut o producție mai mică decît în 1959 ; cu toate â- cestea cheltuielile pe ha au fost mai mari cu 318 lei la grîu și cu 386 la porumb, fapt care a influențat negativ prețul de cost.Cheltuielile la capitolul salarii la G.A S. Aiud per kg de porumb au fost în anul trecut de 0,25 lei, față de 0,32 lei în 1959, iar la G.A.S. Poiana de 0,47 lei per kg, față de 0,32 lei cît au fost în 1959. Dacă la G.A.S. Aiud s-au redus cheltuielile la salarii per kg cu 0,07 lei, la G.A.S. Poiana ele au crescut cu 0,15 lei. Acest fapt demonstrează cît se poate de concludent că în anul trecut productivitatea muncii a fost mai scăzută la G.A.S. Poiana, cheltuindu-se mai multă muncă vie și energie mecanică pe unitatea de produs. Se înțelege că în aceste condiții G.A.S. Poiana nu a putut să-și realizeze beneficiile planificate, rămînînd datoare statului cu multe tone de cereale.Se impune ca conducerea gospodăriei agricole de stat Poiana să a- nalizeze cu toată răspunderea rezultatele obținute în lumina sarcinilor ce îi revin în acest an și — pe baza concluziilor desprinse din analiza e- conomii o-financiară a anului 1961 — să treacă la o mai bu ă or... ni- zare a activității secțiilor și brigăzilor, la ridicarea activității economice pe o treaptă calitativ superioară.
TOFAN ANTIP economist



UNITATI AGRICOLE SOCIALISTE DECORATE CU ORDINUL MUNCII CLASA I.
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Tot satul, cu mic cu mare, s-a strîns tn curtea sediului gospodăriei colective. Sutele de colectiviști au ținut să fie neapărat de față la festivitatea de decorare a unității lor cu Ordinul Muncii clasa I, înaltă cinstire acordată de Consiliul de Stat al Republicii Populare Romîne. Pentru rezultatele deosebite obținute în dezvoltarea și întărirea proprietății obștești, în creșterea producției de cereale, a efectivelor de animale și a productivității lor, pentru vînzarea către stat a însemnate cantități de produse agricole, a fost decorată gospodăria colectivă „Drumul belșugului" din Piscu Vechi, regiunea Oltenia.Cu prilejul festivității de decorare, au fost ținute cuvintări, au fost rostite angajamente. Au fost evocate și începuturile pentru că numai astfel înfăptuirile de acum au putut apare în toată frumusețea lor. De la 53 de familii la 684, de la 189 de hectare la 2.200, de la 68.000 de lei fond de bază la 3.145.000 lei, de la 2 vaci la 163 — așa, în necontenită creștere, a mers în cei 12 ani trecuți de la înființare gospodăria colectivă din Piscu Vechi.Angajamentele însuflețite pe care zecile de colectiviști și le-au luat cu prilejul decorării, constituie cea mai sigură garanție că gospodăria colectivă „Drumul belșugului" va obține în viitor noi și mari succese pe calea consolidării el economlco-îinanciare, va răsplăti tot mai bine munca harnicilor săi membri.
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Folosirea gospodărească a pămîntului — 
o preocupare dintre cele mai importante PfviN
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O problemă dintre cele mai importante pe care gospodăria noastră a avut-o de rezolvat după completa colectivizare a comunei a fost organizarea teritoriului său. înainte de colectivizare, lucrurile stăteau ca și în multe alte locuri : adică un om avea cite două-trei fișii de pămint împrăștiate în tot atîtea locuri. Pe eie punea mereu aceleași culturi: grîu și porumb. Pămintul neingrășat și lucrat după „metode” învechite dădea producții mici. Seceta, destul de frecventă prin părțile noastre, dijmuia și ea o mare parte din recoltă.în 1959, colectivizarea comunei noastre s-a încheiat. Drept urmare am avut putința ca, pe de o parte, să trecem la îmbunătățirea structurii culturilor, iar pe de altă parte la aplicarea superioară a regulilor agrotehnice în stare să contribuie la sporirea producției chiar și in anii cu condiții climatice anormale. Iată modificările de structură pe care le-au suferit culturile vegetale. Dacă în 1959, griul a ocupat 32 la sută din arabil, în 1961 el s-a extins pe 35 la sută. Suprafața destinată porumbului pentru boabe a crescut de la 23 la sută in 1959 la 28 la sută anul trecut. La aceasta se adaugă 6 la sută suprafață ocupată cu porumb pentru siloz.Restul terenului arabil este ocupat de sfeclă de zahăr, floarea-soarelui, de grădina de legume și de plante furajere.Considerăm că actuala structură a culturilor corespunde bine profilului unității noastre, care și-a propus să dezvolte puternic și în timp scurt cultura cerealelor și creșterea animalelor de producție.Îndrumați de comitetul raional de partid ne-am îngrijit ca la amplasarea construcțiilor de producție să economisim cît mai mult cu putință terenul agricol. Pentru aceasta am redus Ia strictul necesar distanțele dintre construcții. Centrul se află amplasat Ia circa un km de sat, pe un teren puțin prielnic culturii cerealelor, cu pînza de apă freatică la mică adîncime. Apropierea de sat ne ușurează mult transportul produselor obținute în zootehnie.Dacă desființarea haturilor aduce desigur un mare folos, nu putem trece cu vederea însă un neajuns rămas din timpul cînd oamenii își lucrau individual pămîntul. Este vorba despre drumurile de tarla. Cunosc gospodării colective care mal mențin încă un mare număr de a- semenea drumuri. Parcă le-ar pare rău să Ie desființeze. Dezavantajul menținerii acestor drumuri nu se reduce numai la pierderea unor terenuri bune de cultură. Drumurile de tarla, în general puțin umblate, constituie locuri de adăpostire a diverselor insecte și rozătoare, zone de menținere și înmulțire a buruienilor. Fără să mai vorbim că se în- tîmpină greutăți și în mînuirea tractoarelor și mașinilor aflate la lucru pe tarlale mai mici decît s-ar cuveni ele să fie. Noi am desființat multe asemenea drumuri, menținînd numai pe cele strict necesare. Numai pe această cale gospodăria și-a sporit suprafața arabilă cu mai mult de 6 hectare.Din totdeauna o mare pacoste pentru locuitorii comunei noastre au fost bălțile ce ne înconjoară. Ele se formează mai ales primăvara și seacă tirziu, în vară, lăsînd în urmă o vegetație săracă, de valoare scăzută. In anii din urmă, gospodăria a executat unele lucrări de scurgere a apei, dar rezultatele nu au fost cele

mai bune, din cauză că bălțile din Piscu fac parte dintr-un lanț care se întinde și pe alte comune pină la Dunăre. Statul ne dă un mare ajutor pentru a lichida aceste bălți. In primăvara aceasta a început execuția unui canal de scurgere a apei care pornește de la noi, din balta numită Iacul lui Curcă, trece prin balta Ochiota și merge pină in Dunăre la Rast, străbătînd aproape 16 km. Gospodăria noastră și-a asumat sarcina să execute prin forțe proprii canalele secundare și lucrările de artă. Colectiviștii s-au angajat să facă prin muncă voluntară aceste canale. Astfel, suprafața de teren bun de cultură a gospodăriei colective va crește chiar in 1962 cu încă peste 30 de hectare. Pe alte 101 hectare de teren nisipos am plantat, începînd din 1958, viță de vie. Cultura viței de vie o vom extinde în cîțiva ani pe 200 de hectare de terenuri nisipoase.Dar folosirea cît mai eficientă a pămîntului nu se reduce numai la extinderea suprafețelor arabile. Important este ca același teren să fie folosit mai bine pentru a da cit mai mult din ce poate da. In această privință, începînd de anul trecut noi am extins culturile intercalate. Pe o suprafață de 250 de ha cultivate cu porumb am însămințat și fasole. Am avut unii colectiviști care se îndoiau de reușită. „Punem noi fasole, dar planul la porumb va rămî- ne sigur nerealizat" — spuneau. Rezultatele au dovedit că cei care gîndeau așa n-au avut dreptate. Producția de porumb n-a fost mai mică. Dimpotrivă. Față de plan, sporul de porumb la ha a fost de 464 de kg de boabe; am obținut adică 3.664 de kg de boabe în medie la hectar cu toate că timp de 4 luni n-a căzut strop de ploaie. In plus, de pe fiecare hectar am recoltat și cîte 150 de kg de fasole. Firește că nimeni nu s-a mai îndoit de reușită cînd adunarea generală, votind planul de producție pe acest an, a hotărit să însămințăm în cultură intercalată în porumb 312 ha cu fasole și să obținem o producție medie la hectar de cel puțin 180 de kg, în afară, bineînțeles, de producția planificată de porumb.Din preocupările noastre pentru folosirea cît mai eficientă a pămîntului fac parte și culturile duble. Ca urmare a dezvoltării puternice a sectorului zootehnic culturile duble capătă o importanță tot mai mare. Cit ne-ar fi fost de greu anul trecut cu furajarea animalelor dacă n-am fi avut asemenea culturi! Este de ajuns să arăt că din cele 4.000 de tone de porumb însilozate astă- toamnă, aproape 2.400 reprezintă porumbul obținut de pe cele 145 de ha cultivate in miriște. De pe alte 35 de ha am obținut încă aproape 400 de tone de porumb pe care l-am dat in hrana vacilor la iesle, ca furaj verde.Am participat și eu ca invitat la sesiunea extraordinară a Marii Adunări Naționale. Multe și valoroase învățăminte am desprins din dezbaterile sesiunii, adevărată școală a experienței înaintate. îndemnul cuprins în Raportul prezentat de tovarășul Gheorghe Gheorghiu-Dej, ca gospodăriile colective să acorde atenția principală folosirii cu grijă și cît mai eficientă a pămîntului, ne arată calea pe care trebuie să mergem pentru continua sporire a ducțieî.Grija pentru folosirea totchibzuită a pămîntului preocupă mult pe colectiviștii noștri. Cum se spune, să-l poți principal este ca printr-o agrotehnică superioară să-1 obligăm să dea cit mai mult. Tehnician agronom GH. ANTONESCU președintele gospodăriei

pro-

mai

pămîntul nu e de cauciuc întinde. De aceea lucrul

lCreșterea efectivelor de animale a înregistrat, mai ales in ultimii ani, o puternică dezvoltare. La sfîrșitul acestui an, gospodăria va realiza indicii prevăzuți pentru anul 1965.

învățămintej Brigada 1 a obfinut anul tre-1 
{• cut cea mai mare producție de po- | i rumb: 4.475 de kg de boabe la ha. j 
(A fost un rezultat mult discutat) 
[ de colectiviști, dornici să-și însu- j I șească din valoroasa experiență a ] 
(fruntașilor. Pe lingă aprecieri po- J f zitive privind disciplina în mun- ! 
( că a colectiviștilor din această ] 
( brigadă, hărnicia lor, s-a apreciat J 
( unanim și un alt fapt care expli- i 
( că succesul: cea mai mare densi- ] 
( tale de plante recoltabile la ha., J f în jur de 32.000, a fost pe terenul j f brigăzii lntli.I Cea mai mică densitate, la bri- J f gada a IV-a — circa 25.000. Aici j 
( s-a obfinut o productul medie de | 
\ 2.943 de kg de boabe la ha — I I producție sub media pe gospodă-j 
i rie. lnvăfămîntu! n-a fost uitat, j

La capitolul „Venituri bănești" l 
darea de seamă a gospodăriei a j î consemnat Ia sfîrșitul anului tre- I 

'f cui: 3.277.557 de lei. Peste 92 la ] ( sută din acești bani au fost obfi- ] 
(nuți din contractări cu statul. 286) * de tone de grîu, 400 de tone de i 
(porumb, 136 de tone de floarea- J i soarelui, 224 de tone de lapte de ) 
f vacă, 35 de tone de carne, 1111 
(tone de legume și zarzavaturi — j

[ Sursa principală

A crescut priceperea oamenilor

Sâ urmărim îndeaproape
realizarea producțieiDintre toate producțiile, saltul cel mai important, în ultimii trei ani, l-a înregistrat în gospodăria noastră producția Dacă in obținut pe cap de vacă furajată doar 1.200 de litri de lapte, în 1960 producția medie de lapte a fost de 1.880 de litri, iar anul tre- cut de 2.532 de litri pe cap de vacă furajată. Cu alte cuvinte, în trei ani vacile și-au sporit producția la mai mult decît dublu. A- ceastă creștere s-a înregistrat paralel cu sporirea efectivelor: 88 de vaci în 1959, 113 în 1960, 160 anul tre- cut.Primim deseori oaspeți veniți în schimb de experiență. La întrebările lor despre căile pe care am mers spre asemenea rezultate, dăm, în esență, a- celeași răspunsuri: repartizarea in zootehnie a unor colectiviști cu dragoste de animale, permanentizarea lor, buna îngrijire și furajare a animalelor — sînt condițiile ce se cer îndeplinite a obține bune tate.Colectiviștii care muncesc în rul zootehnic sînt organizați în două bri-

de lapte.1959 S-au în medie

pentru rezul-noștri secto-

găzi. Una răspundere porcin și ovin, iar cealaltă pe cel taurin și creșterea păsărilor. Munca oamenilor este răsplătită în funcție de rezultatele obținute.Pe cît este de important , ca normarea muncii să se facă cu multă atenție și zi de zi, tot pe atît de important /este ca zi de zi să fie urmărită realizarea producției. Accentuez pe acest . al doilea aspect, căci iei este pe nedrept puțin luat în seamă în unele gospodării colective pe care le cunosc unde realizarea producției (mă refer mai ales la producția de lapte) se stabilește la sfîrșit de săptămînă, , sau chiar de lună. în practică zilnic pot interveni cauze care influențează producția și nimic nu ne împiedică să cunoaștem tot zilnic aceste cauze și să le îndreptăm. O vacă a dat astăzi cu 2 litri de lapte mai puțin decît ieri. E bolnavă ? îngrijitorul a întîrziat cu hrănirea sau cu a- dăpatul ei? A bătut-o?Răspunsul trebuie neapărat aflat. Descoperirea cauzei scăderii producției este foarte instructivă atît pentru mulgătorul res-

are în sectoarele pectiv, ca și pentru alți tovarăși de muncă. Să nu exagerăm greutățile de urmărire a producției. La început această treabă ne va lua o oră-două în plus zilnic, dar treptat, pe măsură ce organizarea muncii se îmbunătățește, va fi foarte ușor de făcut. Vreau să precizez. în toate gospodăriile pe care le-am vizitat am văzut grafice frumos desenate și afișate la locuri vizibile. Eficacitatea lor e însă aproape nulă de vreme ce nimeni nu se îngrijește să le completeze la zi. Urmărirea permanentă a realizării producției, luarea măsurilor de lichidare a oricărui neajuns — de aceasta depinde în bună măsură rezultatul.în comparație cu anul trecut, în gospodăria noastră efectivele de animale și păsări vor crește mult în 1962. Graficul de mai sus cuprinde principalele sarcini pe care ni le-am propus. Rezultatele muncii noastre stau mărturie că în fiecare gospodărie colectivă, zootehnia poate deveni un sector a- ducător de mari venituri bănești.

Zoo tehnician 
AL. VULPE8CU

Deși pășunea lipsește...
Pășunea de care dispună gospodăria este cu totul neînsemnată, abia ajunge pentru plimbarea animalelor. Acestora le este totuși asigurată masa-verde necesară In toată perioada de pășunat Cum s-a reușit ? “taurine, peste 1.700 de proape 100 de cabaline, 1.200 de porcine, se folosesc ca sursă de a- provizionare cu nutreț verde, 100 de ha teren. Problema se rezolvă astfel : astă toamnă, gospodăria a In- sămînțat cu secară furajeră 20 de ha., iar cu borceag, alte 20 de ha. In primăvară au mai fost insămin- țațe cu borceag 40 de ha, iar 20 eu iarbă de Sudan. Pe la începutul lunii aprilie s-a dat vitelor ca masă verde borceagul însămințat astă- toamnă. S-a continuat apoi secara furajeră. Intre timp, locul lunii mai, pe terenul de borceagul de toamnă, a sămînțat porumb furajer și

La un efectiv de ovine. >11
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sînt numai o parte din produsele l 
? vîndute în 1961 organizațiilor de ! f stat. Realizările din acest an vor i ( fi cu mult mai mari. Veniturile 1 
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descoperim în tot ceea ce gospo- j 
dăria a realizat anii aceștia. Cum j spunea președintele, colectiviștii j

rumb furajer se însămlnțeazi ți pe terenurile eliberate treptat secara de toamnă și borceagul de primăvară. Dacă ținem seama că în circa 8 săptămlni de la Insămințara porumbul furajer ajunge la inspi- care, înțelegem ușor că gospodăria asigură animalelor sale masa verde necesară aproape fără Întrerupere,In timpul eventualelor goluri vitelor li ae dă lucarnă care însă este reținută, in cea mai mare parte, ca fin pentru iarnă.

de

Din suprafața de 460 de ha cultivate cu porumb în această primăvară, gospodăria și-a propus ca de pe 312 ha să obțină cite 5.000 de kg de boabe la ha in cultură neirigată.Colectiviștii au chibzuit bine înainte de a-și lua acest angajament și au ajuns la concluzia că obținerea unei asemenea producții este pe deplin posibilă.Datoria mea ca agronom este să-i sprijin îndeaproape pentru realizarea producției plănuite. Ceea ce mă și străduiesc să fac. In orice caz, condițiile de umiditate din acest an sînt mult mai bune decît cele din primăvara lui 1961. Și terenul a fost mai bine pregătit astă-toamnă. Noi am făcut și vom face tot ce depinde de noi pentru a obține producția planificată. Pe terenul destinat culturii porumbului am împrăștiat peste 2.000 de tone de gunoi de grajd bine putrezit, iar pe o parte din suprafață, a cărei fertilitate e mai scăzută, am dat și cîte 200 de kg de su- perfosfat Ia ha. Din cauza ploilor prelungite, am însămințat porumbul cu circa 10 zile mai tirziu decît anul trecut, dar aceasta este un inconvenient puțin însemnat și el nu va influența asupra producției. Spun a- ceasta deoarece hibridul pe care ii folosim, specific zonei noastre de cultură, ajunge Ia maturitate mai repede decit soiurile locale ce se foloseau în trecut.Hotărîtoare pentru producție sînt lucrările de întreținere a culturii. Și aceste lucrări se aplică cu toată strictețea. La cîteva zile după în- sămînțarea porumbului am aplicat culturii o lucrare cu grapa. în felul acesta, porumbul a răsărit intr-un teren curat de buruieni și, prin distrugerea crustei, am împiedicat evaporarea apei în prima fază de vegetație. Cînd plantele au format 4—5 frunze am făcut o lucrare cu sapa rotativă și am dat prima prașilă manuală. Vom continua cu încă 3 praștie mecanice, și tot atîtea ma-

nuale. Anul trecut, distanța dintre începutul și sfîrșitul fiecărei prașile a trecut de o săptămînă, din cauză că am prășit numai manual. Pentru acest an am lărgit distanța dintre rînduri de la 80 la 90 de cm. pentru a putea executa prășitul mecanic, ceea ce scurtează ia numai cîteva zile timpul unei prașile. Prin înde- sirea plantelor pe rînd am asigurat o densitate de 30.000—32.000 de plante recoltabile la hectar.îndeplinirea acestor condiții ne va asigura obținerea de pe întreaga suprafață cultivată cu porumb a cel puțin 4.000 kg boabe la ha.Producții bune ne-am propus să obținem și Ia celelalte culturi : grîu 2.400 kg la hectar, floarea-soarelui 1.850 de kg, sfeclă de zahăr 23.000 kg în medie la ha. Rezultatele în producție, în fiecare an tot mai bune, stau mărturie că preocuparea colectiviștilor noștri pentru aplicarea regulilor agrotehnice, priceperea lor, sînt în necontenită creștere. Or, aceasta înainte de toate garantează obținerea unor rezultate bune.La stabilirea producției pe acest an am plecat de la rezultatele obținute în anii din urmă. Ele sînt concludente. între 1959—1961, producțiile medii anuale la hectar au fost de: 1.878 kg la grîu, 3.553 kg Ia porumb boabe, 1.730 kg la floa- rea-soarelui, 21.500 kg la sfeclă de zahăr.Membrii gospodăriei noastre sînt hotăriți să depășească aceste producții. Numai pe această cale gospodăria va deveni și mai puternică, își va putea îndeplini cu succes sarcinile mari și importante ce-i revin din însuflețitorul program al înfloririi agriculturii noastre socialiste concretizat în raportul tovarășului Gheorghe Gheorghiu-Dej la sesiunea extraordinară a Marii A- dunări Naționale și în celelalte documente ale sesiunii.Ing. agronom VASILE ANUȚU
Ciirc și fapte• Dacă in primii doi ani de muncă unită, colectiviștii din Piscu Vechi erau organizați intr-o singură brigadă mixtă, în prezent gospodăria are patru brigăzi de cîmp, o brigadă viticolă, o brigadă legumicolă, două brigăzi zootehnice și o brigadă de construcții. Singură această enumerare arată cît de complexe au devenit sarcinile de producție ale unității, indică dezvoltarea ei multilaterală.• Un puternic sprijin primesc colectiviștii de aici din partea S.M.T.- ului Poiana Mare. Gospodăria are la dispoziție o brigadă permanentă de tractoare care execută în întregime lucrările de arătură și semănat, recoltează aproape 80 la sută din culturile de păioase și execută peste 60

Coleetivista Elena Mltroi cu una din recordmenele grupei de vaci pe care o Îngrijește : vaca Vali, care di într-o perioadă de lactațle peste 4.000 de litri de lapte.

2 JLWLWULWLWLLJLLLftJUUULfcWULWUUUbLWUUULWUL^ G3o A doua victorie în lupta cu nisipul

LA PANOUL DE ONOARE

ȘTEFAN CONSTANTIN MARIA GEANĂ FLOAREA POPESCUFLOREA (IULICĂ) 
r «GHIU

O luptă dramatică intre om și natură s-a dus decenii de-a rin- dul prin aceste locuri. O luptă in oare omul s-a și retras de oiteva ori sub loviturile naturii dezlănțuite. Au fost la Început oiteva așezări de bordeie aproape de Dunăre, în locul pe oare oamenii l-au denumit Nebuna. Furtunile de nisip stirnite parcă din senin au acoperit bordeiele. Locuitorii s-att retras cam cu un kilometru. Au apărut din nou bordeie pe o ridicălură —• la dealul Popești. Furtuna galbenă, uscată, le-a a- juns. Lovite sile de-a rîndul de urgie, bordeiele s-au lăsat iarăși acoperite. Oamenii au pornit din nou la drum, blestemind cerul, pămintul, viața.O nouă așezare, botezată cu disperare și neîncredere in trăinicia ei: Băjenie. Lupta dintre om șl nisip a continuat și mai crtncen. Numai că de data a- ceasta, omul șf-a descoperit un aliat de mare preț — salcimui. L-a așezat în fața vlntulul, l-a ferit de urgie cu snopi de coceni legați intre d și a așteptat eu speranță să-l vadă bine Înrădăcinat. Omul șl-a mai căutat un aliat. De ee s-ă oprit tocmai la

pin nu se știe. Fapt este că pinul a crescut; la început șovăielnic, apoi tot mai curajos, in întrecere cu vecinul său — salcimui.In sfîrșit, o ultimă plecare a omului alungat de nisip ; puțin mai Încoace, in spatele păduricei de salcîm și pin. O ultimă denumire a unei așezări care va dăinui : Piscu VechiAșa s-a încheiat prima parte a luptei dintre natură și omul a- cestor locuri. O fișfe lungă, nu- mărind vreo două sute de hectare nisipoase, marchează cîmpul trecutei lupte. Decenii de-a rîndul oamenii au blestemat această fișie, au încătușat-o cu alte fîșii de salcimi și... atit.
★

...O zi din toamna Ini 1958. Cîți va individuali din Piscu Vechi 
stau de vorbă. Au să-și spună noutăți.

— Văzuși, mă ?— Ce să văd ?
— Colectiva pune vie pe nisip. 

O dată treabă !— Să fie cu noroc și la mai mare. Noi ce facem, așteptăm pînă la culesul strugurilor?N-au așteptat pină la cules.

1959 a găsit toată comuna colectivizată.Toamna lui 1958 fusese doar începutul. In nisipul dinspre Băjenie, altădată atît de bătăios, colectiva plantase primele 32 de ha de vie. Muncă după plan, chibzuită în amănunt. In toamna lui 1959, via s-a întins cu încă 42 de ha. Și tot așa, primăvară, toamnă, iarăși primăvară. In scriptele gospodăriei colective sint prinse acum 101 hectare de vie.— Și-o să punem pînă dăm gata tot nisipul, fir-ar el afurisit — zice colectivistul Constantin Ștefan, secretarul organizației de partid.
O spune fără necaz, ba chiar cu duioșie de parcă ar fi vorba de un copil năzdrăvan adus, în sfîrșit, pe drumul cel bun.Astă toamnă, gospodăria a strîns prima recoltă de struguri. In pădurea de salcîm și de pin, sute de oameni, fruntașii colectivei, s-au întilnit la sărbătoarea recoltei, ciocnind pahare pline cu Vin de pe nisipuri.— E un vin, măi tovarășe, își amintește un colectivist, că da- că-ți pui mintea cu el, mergi de-a bușilea, TEOHARI OPREA

la sută lucrări de întreținere la culturile de prășitoare.• Ca urmare a continuei sporiri a producțiilor vegetale și animale, gospodăria realizează de la an la an tot mai mari cantități de producție- marfă. De exemplu, dacă in anul 1959 la fiecare 100 de zile-muncă cheltuite, se obținea produc ție-marfă în valoare de 830 de lei, valoarea producției-mariă a fost în 1961, la 100 zlle-muncă, de 1.590 de lei, iar în acest an va fi de peste 2.900 de lei.• In I960, comuna a fost electrificată, folosindu-se un grup electrogen. Măsură provizorie însă. Peste puțin timp prin racordarea la sistemul energetic național și la Piscu Vechi va ajunge energia furnizată de termocentrala roșeni.• In fiecare sector de din gospodărie sînt organizate grupe de partid. în cele mai importante acțiuni, în perioade hotărîtoare pentru producție, grupele de partid exercită un rol foarte important pentru mobilizarea colectiviștilor la îndeplinirea sarcinilor de producție. De curind, grupele de partid din brigăzile de cîmp au discutat in adunări deschise probleme ca : de ce este necesară o cît mai mare densitate a plantelor, rostul prașilelor repetate, despre semănatul intercalat al fasolei prin porumb. După cum se vede, probleme dintre cele mai actuale și importante.• Preocupată de folosirea cît mai economicoasă a zilelor-muncă, gospodăria a luat măsuri pentru reașezarea mai justă a normelor de lucru. La toate culturile prășitoare — porumb, sfeclă de zahăr, floarea-soare- Iui etc., suprafața de prășit manual la o zi muncă a fost mărită peste prevederile din normativ. Raționamentul acestei hotărîri luate de adunarea generală a fost, că spre deosebire de anii trecuți cînd terenul se lucra mai greu fiind îmburuienat, în prezent, ca urmare a lucrărilor de întreținere mai multe și mai bine executate, solul e curat și se lucrează mult mai ușor. Numai prin această măsură gospodăria realizează economii anuale de peste 2.300 zile- muncă.

electrica de la Pa-producție

j C k f S f E K E M 
FQNDULUI OF BAIĂ SI A 
VENITURILOR BANE ST!

ț HtPA/llIlArf IA 100 HA Of TfkfN |
ANUL fONOOtBAli VtNirtlRIUHlPI I

I 1951 35.700 14 700 1
1 '952 150.000 132.000 1
I 1959 424.000 205000 |
V^/962 211 700 231.000 I

Din cifrele graficului se desprinde clar strînsa legătură ce există între creșterea fondului de bază și sporirea veniturilor bănești, felul cum primul element condiționează pe al doilea.Creșterea puternică a veniturilor bănești este un rezultat nemijlocit al investițiilor de producție, de la an la an tot mai mari, făcute de gospodărie pentru sporirea efectivelor de animale, cumpărări de utilaje, plantări de vii, amenajări tehnice etc.Notă : In 1959 fondul de bază la 100 de ha a fost mai mic datorită importantei creșteri a suprafeței gospodăriei prin completa colectivizare a satului.



DIN EXPERIENȚA AGRICULTURII SOVIETICECe îel de porci creșteți în gospodărie ?
O RASA BUNĂ ÎNSEAMNĂ SPORURI DE GREUTATE MAI MARI, 
O MAI BUNĂ RĂSCUMPĂRARE

TATE

îngrășăminte din reziduuri 
industriale

Acțiuni care pun în primejdie 
pacea în Asia de sud-est

A NETREȚELVE O PROLIFICI- 
ÎNALTĂ

Fotografia de mai jos înfățișează o scroafă din rasa Pestriță ucraineană 
de stepă : Robkaia nr. 92. Iată principalii indici ai acestei scroafe. Vîr- sta — 5 ani și 3 luni, greutatea — 
316 kilograme, lungimea corpului — 166 centimetri, perimetrul pieptului 
— 147 centimetri, prolificitatea (numărul mediu de purcei la o fătare) 
r- 16.Noua rasă de porci prezintă o 
serie de avantaje. Experiențele cu 
îngrășare comparativă au dat următoarele rezultate: sporul mediu zil
nic de greutate în 120 de zile de îngrășare la purceii din rasa Pestriță 
ucraineană de stepă — 848 grame, la purceii din rasa Albă de stepă ucraineană — 799 grame. Pentru un 
kilogram de spor de greutate s-au consumat: la grupa purceilor din 
rasa albă ucraineană — 4,4 unităținutritive, iar la grupa de purcei din rasa Pestriță de stepă — 4,1 unități nutritive. Aceasta înseamnă că o gospodărie care pune la îngrășat o mie de porci din rasa Pestriță de stepă, obține în patru luni de îngrășare un spor de greutate cu 58 de chintale mai mare decît la îngrășa- rea unei turme de porci identice din rasa Albă.In pavilionul „Creșterea porcilor" de la Expoziția realizărilor economiei naționale mai sînt prezentate

mă, sol și economice, este necesar să se creeze o anumită rasă de porci, cea mai adaptată și cea mai potrivită la aceste condiții.Acum, cînd se dă lupta pentru dezvoltarea prin toate mijloacele a creșterii porcilor, una din ramurile cele mai precoce ale zootehniei, este foarte important ca toate colhozurile și sovhozurile să folosească cu pricepere forța acelei rase, anume care corespunde cel mai bine condițiilor locale. Numărul porcilor nu poate fi socotit numai după capete. Trebuie știut cu ce fel de animale are de-a- face colhozul sau sovhozul respectiv. Fiecare gospodărie crească acei porci care mai bine nutrețuLParalel cu alegerea bune rase trebuie să se scară largă încrucișarea intre două și trei rase. Alegindu-se cu pricepere rasele inițiale se obține un tineret porcin care se îngrașă repede și răscumpără mai bine nutrețuLIată datele experienței făcute ir sovhozul „Detskoselski" din regiunea Leningrad : sporul mediu zilnic de greutate al porcilor din rasa Marele alb a fost de 439 grame ; ei au atins greutatea de 90 de kilograme în 225 de zile. Porcii rezultați șarea a trei rase — Brayt și Landras — au eași rație de nutreț un zilnic de greutate atingînd greutatea

trebuie să răscumpărăcelor mai practice pe

de 501 de 90 de
din Incnia- Marele alb, dat la ace- spor mediu grame kilogra-

Bobkaia

deci cu 18 zile mai

neam Ea este prezentată la Expoziția realizărilor e- conomiei naționale.

alte zece rase indigene, vorbaînainte de toate de rasa Marele alb de mare productivitate, cea mai răspîndită în tară. Urmează apoi rasele Albă de stepă ucraineană, Mirgorod, Liven, Urjum, Estoniană și altele.Oamenii de știință și practicienii sovietici au obținut rase excelente de porci, care reprezintă o mare bogăție a tării. Academicianul M. F. Ivanov spunea cindva că nu se poate vorbi despre o singură rasă, universală, la fel de potrivită pentru toate regulile fără excepție. Uniunea Sovietică este o țară extrem de mare și cu condiții naturale foarte variate. Iată de ce pentru fiecare regiune, cu anumite condiții de cil-

Scroafanr. 92, aparținlnd gospodăriei experimentale „Ascania Nova" a Institutului zootehnic ncrai-

me in 207 zile, devreme.Dezvoltarea creșterii porcilor pătă în prezent o uriașă importanță economică. în aceste condiții este în mod deosebit necesar să se analizeze economia fiecărei ferme, să se aprecieze cu pricepere calitățile fiecărei scroafe, ale fiecărui purcel lăsat pentru reproducere. Conducătorii de ferme trebuie să lupte pentru o mai bună răscumpărare a nutrețului nu numai in ansamblu pe fennă, d și pe grupe de animale.Numai in aceste condiții se putea reduce cu adevărat prețul cost al producției și se va putea țării tot mai multă carne ieftină porc.

ca-

va de da de
(Din ziarul „Selskala jtzn‘)

Experiențele efectuate în Kazah
stan au arătat că producția la hec
tar a numeroase culturi agricole 
crește considerabil dacă se folosesc 
ingrășămintele conținute de rezi
duurile întreprinderilor metalurgiei 
neferoase în cantități de zeci de milioane tone.Reziduurile fabricilor de înnobila
re și ale combinatelor de polimetale, 
zgurele uzinelor de elaborare a plumbului, zincului și cuprului sporesc 
producția la hectar a cartofilor, roși castraveților cu 20-30 

a porumbului cu 15-20
șiUor, cepei 
la sută, iar la sută.

Oamenii 
reziduurile conținînd zinc ale fabri
cilor de înnobilare pot mări rezis
tența la secetă a unor culturi agri
cole. iar reziduurile conținind cupru pot mări rezistența la ger. In 1960, cart a fost un an foarte se
cetos, asemenea îngrășăminte folo
site pe pămmturUe neir.gate din a- 
propiere de Alma-Ata au dat la car
tofi un spor de recoltă de 50 la sută.

Institutul de cercetări agricole din 
Alma-Ata și stațiunea de legume și 
cartofi au întreprins o serie de experiențe care cor permite să se ve
rifice eficiența noilor îngrășăminte 
pe semănăturile de mazăre și de 
păstăioase furajere.

Se prevede, de asemenea, să se ex
perimenteze superfosfat îmbogățit cu molibden și cu alte microelement?.

Experiențele oamenilor de știință din Kazahstan au o mare importanță în legătură cu trecerea gospodăriilor 
republicii la sistemul de agricultură cu culturi prăsitoare.

fngrășămintele conținute tn reziduurile industriale sînt foarte ren
tabile. S-a calculat că, prin folosirea 
lor pe o rază de 2.000 de km în jurul 
fabricilor și uzinelor metalurgiei ne
feroase, la fiecare rublă cheltuită se 
poate realiza un beneficiu net de 
10—30 ruble.

de știință cu stabilit că

în ultimele zile, potrivit președintelui Kennedy, în au fost debarcate trupe americane. 1.800 de soldați ai infanteriei marine, de pildă, au fost transportați Ia baza militară maritimă din Bangkok, iar avioane americane de transport îi duc pînă la centrul feroviar Korat, de unde se deplasează spre granițele cu Laosul. S.L'.A. mai au pe teritoriul Tailandei avioane de vinătoare, bombardiere cu reacție, avioane de asalt cu reacție care pot transporta arma nucleară, precum și alte tipuri de avioane. Intre timp, guvernul Statelor Unite a început transportarea celor 200 de soldați din regimentul 27 de infanterie și a celor 300 de soldați din infanteria marină americană aflați in Havai.Părtașă cu S.U.A. la acțiuni care pun în primejdie pacea și securitatea popoarelor, Anglia va trimite și ea trupe în Tailanda. In această privință, un reprezentant al forțelor militare aeriene ale Angliei a declarat la 18 mai că de 24 de ore se află in stare de luptă escadra avioanelor de vinătoare, bombardiere cu reacție, și un grup de sprijin format de trupe terestre, care se pregătesc să plece in Tailanda.Se cere a fi menționat faptul că Tailanda face parte din blocul agresiv S.E.A.T.O., iar guvernul ei este unul dintre membrii cei mai activi ai acestui bloc militar, alcărui cartier general se află înTailanda, la Bangkok. Politicieniide la Washington i-au rezervat Tailandei in cadrul „strategieiglobale* a imperialismului american funcții de reazem al „capetelor de pod din prima linie" îndreptate direct împotriva țărilor socialiste din Asia. In „prima linie", S.U.A. înglobează înainte de toate sud, precum și Laosul. americani încearcă de înscăuneze „un regim

ordinului Tailanda

Vietnamul de unde emisari mulți ani să prooccidentaltrainic". în prezent, Vietnamul de sud este cuprins de focul răscoalei

populare, iar în Laos marionetele americanilor au pierdut orice șansă de a-și instaura controlul asupra țării. In această situație, strategii de la Washington au hotărît să-și reorganizeze pozițiile în Asia de sud-est, să facă din Tailanda principalul bastion al acestor poziții. Așadar, imperialiștii americani vor să folosească această țară ca pe un punct de sprijin în vederea intensificării operațiunilor militare în Vietnamul de sud și în Laos, pentru sprijinirea lui Ngo Dinh Diem și a rebelilor lui Nosavan.Acțiunile nesăbuite partenerilor lor pun în primejdie cea și securitatea popoarelor din Asia de sud-est.Popoarele din întreaga lume pot rămîne indiferente la acțiunile primejdioase din această parte a globului pămîntesc. Ele condamnă cu asprime pe toți acei care uneltesc împotriva vieții și muncii pașnice.Referindu-se în discursul său la mitingul din 18 mai al țăranilor bulgari din satul Obnova, la cele ce se petrec în prezent în Tailanda, N. S. Hrușciov, președintele Consiliului de Miniștri al U.R.S.S., a spus printre altele: „Trupele americane debarcate acum in Tailanda vor fi ca un fel de catalizator pentru avîntul revoluționar al poporului în această regiune a globului pămintesc, ceea ce va constitui un impuls și o chemare Ia luptă pentru cei care doresc să-și cucerească adevărata independență și libertate. Simpatiile noastre sînt totdeauna de partea celor care luptă pentru libertate, independență, pentru eliberarea lor“ a subliniat Hrușciov.Cuvintele lui N. S. Hrușciov sînt aprobate de toți oamenii cinstiți și iubitori de pace de pe întregul glob pămintesc. Glasul popoarelor de pretutindeni condamnă uneltirile provocatoare ale imperialiștilor ameri- câni.
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O asociație sportivă fruntașă
Printre asociațiile sportive sătești din regiunea Suceava, „Recolta-4- Dumbrăveni ocupă un loc fruntaș. Sportivii din această comună a raionului Botoșani au obținut acest invidiat loc printr-o muncă perseverentă, multilaterală, dusă an de an cu aceeași intensitate.Asociația sportivă a luat ființă cu sase ani in urmă și nu avea la început deci: un număr restrins de membri- Consiliul asociației a muncit insă cu entuziasm, a făcut o excelentă propagandă sportului folosind cele mai variate forme de organizare a competițiilor sportive, a a- sigurat o bună bază materială și astăzi asociația numără peste membri U.C-F.S. din care 250 de fete.Sportivii din Dumbrăveniun număr mare de discipline : voleiul. fotbalul, șahul, tenisul de masă, atletismul, gimnastica. Calendarul sportiv al asociației, bogat în competiții de casă, a asigurat o activitate sportivă continuă.La „Recolta“-Dumbrăveni competițiile sportive de mase au cunoscut întotdeuna un succes deplin. La Spar- tachiada de iarnă a tineretului din 1961 au participat 1.126 de tineri și tinere care s-au întrecut la șah, tenis de masă, gimnastică, săniuțe și patinaj. Sportivii asociației din Dumbrăveni au cfștigat și întrecerile fazei raionale la șah și tenis de masă.Ca și tn alțl ani, Concursul cultu-

de de600 deaproapepractică

ral-sportiv a atras la întrecerile sale 1.800 de tineri. Echipele de volei și fotbal ale asociație din Dumbrăveni au ocupat locul întii in întrecerile interasociatii invingind pe partenerele lor «lin satele Verețfi. Siminicea și Vlădeni calificindu-se astfel pentru faza raională. Echipa de volei baie^ a fost, de altfel, ți finalistă in întrecerile . Cupei Agriculturii* ediția 1961.Șahișfi: din Dumbrăveni. și aceștia sînt in număr de 233 — din care 72 de fete — se mindresc cu faptul că in comuna lor se joacă șah, trei decenii. Primul cerc sătescșah ..Energia- înființat atunci de un inimos învățător, a cunoscut în anii noștri o dezvoltare continuă. In anul trecut, bunăoară, s-au organizat în comună 6 campionate de șah și s-au dat simultane. Acum șahiștii din comună studiază revistele de specialitate, fac antrenamente și au întotdeauna un cuvînt greu de spus în campionatele Taionale și regionale.Asociația colectiviștilor din Dumbrăveni are și un mănunchi de atleți cu performanțe promițătoare în special la săritura în înălțime și lungime. Și crosurile anuale, tradiționale, cunosc aici o participare record. In anul 1961 au trecut normele G.M.A. și F.GM-A. 231 de tineri și tinere, iai la Spartachiada de iarnă a tineretului din acest an au participat peste 1.000 de concurenți.Duminicile cultural-sportive au constituit o interesantă formă recrea-.

tiv-educative în rîndurile locuitorilor din comună. Organizate dimineața, ele au contribuit la atragerea pe terenul de sport a fuseseră ademeniți religioase. Cele 14 sportive organizate făcut o bună propagandă sportului, au cuprins programe culturale educative, în sprijinul colectivizării a- griculturii. De altfel, această formă atractivă de activitate și-a spus cu- vintul si in creșterea continuă a numărului de membri U.C.F.S.Asociația sportivă „Recolta“ Dum- brăveni are de asemenea, și meritul de a fi organizat o corespunzătoare popularizare a sportivilor săi fruntași și pe ogoare. Intr-o vitrină a asociației pot fi văzute — la loc de cinste — cupele și diplomele obținute de sportivii asociației.Succesele obținute de asociația sportivă „Recolta“-Dumbrăveni, dato. rite și sprijinului dat de organizația U.T.M. și comitetul sindicatului din comună, nu se vor opri, desigur, aici. In angajamentele luate consiliul asociației și-a propus, de altfel, să ducă o muncă și mai rodnică pentru mărirea numărului de membri U.C.F.S., pentru organizarea a cît mai multe și mai variate competiții sportive, pentru atragerea pe terenul de sport duminică de duminică a cît mai mulți țărani colectiviști din comună.Și nu ne îndoim că aceste obiective vot fi pe deplin realizate.

unor tineri care de diverse secte duminici cultural- în anul trecut au

C. LUCIAN

Calitatea prășitului, problemă importantă
(Urmare din pag, l-a)buie să aibă în vedere că deși la cultura sfeclei de zahăr, pe cele 40 ha, este asigurată densitatea la ha, deși plantele sînt bine dezvoltate, dacă se va executa și în continuare prașile de proastă calitate, recolta nu va fi pe măsura posibilităților existente. Iar acest lucru este valabil și pentru colectiviștii din Șol- danu sau din alte comune unde nu se acordă atenția cuvenită calității lucrărilor de întreținere a culturilor.

DĂUNĂTORII CULTURILOR 
TREBUIE COMBĂTUȚI LA TIMP 

ȘI CU MAXIMUM DE EFECT

că tratamentul a fost Început imediat, obținîndu-se bune rezultate.Nu la fel s-a procedat însă și la unele gospodării colective din raion. Deși numai 2—3 km de gospodăria de stat din Budești-Negoești, la gospodăria colectivă din Șoldanu, ,,ră- țișoara porumbului* a provocat pagube serioase, deoarece a fost descoperită cu intirziere, ca urmare a ne- controlării zilnice a culturii respective. Pagube s-au înregistrat la a- ceastă gospodărie din aceleași cauze și la cultura sfeclei de zahăr, ceea ce a dus la o densitate de plante la hectar sub cea normală.

La fel s-au petrecut lucrurile și la gospodăria colectivă din Valea Popii unde au trebuit să fie întoarse 10 hectare cu porumb. Concluzia ce se impune este aceea că conducerile unităților agricole — împreună cu inginerii și tehnicienii agronomi — au datoria să cerceteze culturile zilnic și chiar de mai multe ori pe zi, cu cea mai mare ateuue pentru a putea lua măsuri la timp de combatere a dăunătorilor care, eventual, ar mai apărarea VASILE CAZACUION DRINCU
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Spre deosebire de anii trecuți, în majoritatea unităților agricole din raionul Oltenița, anul acesta se a- cordă o atenție sporită și combaterii dăunătorilor culturilor. La gospodăriile colective „Unirea Principatelor" din Radovanu, „Maxim Gorki11 din Știubei-Orăști, „I. C. Frimu" din Frumușani și altele, s-au combătut dăunătorii prin prăfuiri imediat ce au apărut în culturi. Acest lucru a fost posibil ca urmare a grijii acordate de inginerii și tehnicienii agronomi, care au controlat zilnic culturile de cereale și de plante tehnice.La gospodăria colectivă „Elena Sîr- bu“ din Vasilați, a fost combătută imediat ce a apărut „rățișoara porumbului" pe o suprafață de aproape 300 ha, la gospodăria colectivă „11 Iunie" din Valea Roșie s-au tratat 150 ha cu grîu împotriva „zabrusu- lui“.Și la gospodăria de stat Budești- Negoești, „rățișoara porumbului" a- păruse pe cîteva hectare. Bineînțeles
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